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Zhodnocen² volebn²ho obdob² v letech 2014 ï 2018: 

 

V§ģen² spoluobļan®,   

 volebn² obdob² 2014 ï 2018 se chĨl² nen§vratnŊ ke sv®mu konci, 

a proto je na m²stŊ informovat V§s prostŚednictv²m ġtŊnovick®ho 

zpravodaje o vġem podstatn®m, co se za naġe ļtyŚlet® pŢsoben² 

zrealizovalo, realizuje, co se pŚipravuje. Je jist®, ģe podzimn² volby do 

zastupitelstev obc² pŚinesou zmŊny v obsazen² zastupitelstva. O to 

dŢleģitŊjġ² je, aby mŊlo nov® zastupitelstvo na co nav§zat a 

pokraļovalo tak v postupn®m rozvoji naġ² obce.  

 

 Jelikoģ se konec roku 2014 nesl v duchu finalizace nŊkolika 

projektŢ, bylo prioritou nov®ho veden² obce zd§rnŊ dokonļit prob²haj²c² 

akce. Nejprve doġlo k dokonļen² rekonstrukce silnice III/18025 a III/18027 

(ulice PlzeŔsk§, Ļiģick§, Losinsk§), kdy se v n§vaznosti na rekonstrukci 

povrchŢ dan® komunikace uskuteļnila vĨstavba novĨch chodn²kŢ.  

Zadavatelem a investorem opravy povrchŢ komunikace byla Spr§va a 

¼drģba silnic PK, investorem chodn²kŢ byla obec, zhotovitelem stavebn² 

akce byla spoleļnost Robstav stavby, k.s.  
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V souvislosti s realizac² t®to stavebn² akce doġlo tak® k d²lļ²m ¼prav§m na 

m²stn²ch komunikac²ch jako napŚ. propojen² chodn²kŢ ulic ĠeŚ²kov§ a K 

Lomu, rozġ²Śen² parkovac²ch ploch na ĠtŊnovick®m n§mŊst², povrch ulice 

K Pile ļi st§n² pro kontejnery separovan®ho odpadu.   
 N§sledovalo zprovoznŊn² plynovĨch tepelnĨch ļerpadel a 

kondenzaļn²ho kotle poŚ²zenĨch v r§mci stavebn² akce Sn²ģen² energetick® 

n§roļnosti Z§kladn² ġkoly ĠtŊnovice. V souvislosti s realizac² projektu 

doġlo tak® k zateplen² obvodovĨch stŊn a vĨmŊnŊ oken objektu ġkoly. 

Projekt byl spolufinancov§n Evropskou uni² ï Fondem soudrģnosti a 

St§tn²m fondem ģivotn²ho prostŚed² ĻR ve vĨġi 16.252.988, 40 Kļ, celkov® 

n§klady projektu ļinily 18.058.878 Kļ. Zhotovitelem projektu byla firma 

Morez stavebn², s.r.o., provozovatelem kotelny po modernizaci se stala po 

projedn§n² zastupitelstvem obce spoleļnost HoŚovick§ Tepl§rensk§, s.r.o.  
 Jednou z priorit nov®ho veden² obce bylo narovn§v§n² 

majetkopr§vn²ch vztahŢ. V t®to oblasti se jako z§sadn² jevil pŚevod 

pozemku pod m²stn²m domovem pro seniory (p.ļ. 64), d§le pak pŚevod 

samotn®ho objektu (p.ļ. 37) do vlastnictv² obce. Uveden® pozemky se 

nach§zely ve vlastnictv² ĐŚadu pro zastupov§n² st§tu ve vŊcech 

majetkovĨch. PŚestoģe byla obec na tento stav uvedenou instituc² v 

minulosti nŊkolikr§t upozornŊna, k narovn§n² vŊci doġlo aģ v roce 2015, 

kdy zastupitelstvo obce schv§lilo bez¼platn® nabyt² pozemku p.ļ. 64, 

n§slednŊ pak odkup pozemku p.ļ. 37 za ļ§stku ve vĨġi 395.000 Kļ. Nabyt² 

pozemku bylo strategick® i z pohledu budouc² investice, kterou je ļ§steļn§ 

demolice st§vaj²c²ho objektu a n§sledn§ vĨstavba plnohodnotn®ho domova 

s peļovatelskou sluģbou ġirġ²ho vyuģit² vļetnŊ l®kaŚsk® praxe (jako je tomu 

i nyn²). V roce 2017 byl pŚedloģen projekt pro realizaci DPS.  
 Podobn§ situace nastala u pozemku nach§zej²c²ho se pod ļ§st² 

objektu m²stn² hasiļsk® zbrojnice (p.ļ. 293/40). Pozemek se nach§zel ve 

vlastnictv² pŊti pod²lovĨch spoluvlastn²kŢ, coģ br§nilo zamĨġlen®mu 

ļerp§n² dotac² na opravu objektu zbrojnice. Pozemek je jiģ kompletnŊ ve 

vlastnictv² obce.  
 S postupnĨm vĨkupem pozemkŢ se v roce 2015 zaļalo i v r§mci 

z§mŊru vybudov§n² cyklostezky navazuj²c² na trasu z PlznŊ.  
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Aģ letos se podaŚilo od st§tu vykoupit sedm pozemkŢ, jeden pozemek st§tu 

byl obci bez¼platnŊ pŚeveden. Souļ§st² z§mŊru vybudov§n² cyklostezky je 

tak® pŚemostŊn² Đhlavy. Letos tak bylo zad§no vyprojektov§n² na realizaci 

finanļnŊ nen§roļn® l§vky, kter§ by vġak mŊla jasnŊ plnit svŢj ¼ļel a slouģit 

jako pŚemostŊn² nejen cyklistŢm, ale i bŊģnĨm chodcŢm.   

 V polovinŊ roku 2017 byl poloģen asfaltovĨ koberec m²stn² 

komunikace v d®lce 200 m v ulici Skladov§ smŊrem ke sbŊrn®mu dvoru. 

Zhotovitelem d²la byla firma Eurovia (stejnŊ jako tomu bylo v pŚ²padŊ 

rekonstrukce povrchu silnice ļ. III/18027 vļetnŊ vĨstavby zpomalovac²ch 

prvkŢ). Poloģen² nov®ho asfaltov®ho koberce vyġlo t®mŊŚ na 400 tis. Kļ.   
 Souļ§st² rozvoje dopravn² infrastruktury bylo vybudov§n² 

asfaltov®ho povrchu jakoģto propojen² komunikace (vybudovan® v r§mci 

vĨstavby obytn® lokality coby soukrom®ho investiļn²ho z§mŊru) ulice Na 

PrŢhonu a ulice V Podles². Akce byla realizov§na v roce 2017. Stavebn² 

akce, jej²mģ zhotovitelem byla firma Professional Building, st§la v²ce neģ 

500 tis. Kļ. KŚiģovatka byla spolu s ļ§st² komunikace, jej²ģ realizace byla 

hrazena soukromĨm investorem, zkolaudov§na v prosinci roku 2017.  
 V prvn² polovinŊ roku 2015 podala obec ģ§dost o odkup pozemku 

p.ļ. 590/1 nach§zej²c²ho se ve vlastnictv² Statut§rn²ho mŊsta PlzeŔ 

(pozemek se nach§z² v lokalitŊ zvan® tak® jako Mezi ploty ï pod®l silnice 

III/18025). DlouhodobĨm z§mŊrem obce je vybudovat na ļ§sti uveden®ho 

pozemku chodn²k, zbyl§ (podstatnŊ vŊtġ²) ļ§st pozemku by v pŚ²padŊ 

odkupu poslouģila jako prostor pro kon§n² nejrŢznŊjġ²ho druhu kulturn²ch 

akc². V letoġn²m roce obec pozemek koneļnŊ z²skala, kdyģ jeho prodej 

odsouhlasilo zastupitelstvo mŊsta PlznŊ.  
 Letos byly tak® tŚemi projekļn²mi subjekty pŚedloģeny tŚi nab²dky 

pro komplexn² dopravn² Śeġen² vļetnŊ pokl§dky asfaltov®ho povrchu ulic 

Ke Cviļiġti, Na PrŢhonu, V Podles² a Skaln². JeġtŊ pŚed koncem funkļn²ho 

obdob² 2014 ï 2018 bude s vybranĨm projektantem (IK PlzeŔ) uzavŚena 

smlouva o d²lo.  
 V ļervenci letoġn²ho roku probŊhlo v prostor§ch obecn²ho ¼Śadu 

setk§n² s obyvateli bytov®ho domu v ulici Bukov§.  
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Veden² obce pŚedstavilo obyvatelŢm z§mŊrem dotļen® ļ§sti obce vizi 

dopravn²ho Śeġen² dan® lokality vļetnŊ vybudov§n² nŊkolika parkovac²ch 

st§n². C²lem projektu je zejm®na bezpeļnost a zpŚehlednŊn² dopravn² 

situace. Na setk§n² bylo pŚ²tomnĨmi vzneseno nŊkolik n§mitek, kter® byly 

pŚed§ny projektantovi. Kolik n§mitek bude moci bĨt v projektov® 

dokumentaci nakonec uplatnŊno, z§leģ² pŚedevġ²m na vyj§dŚen² dopravn²ho 

inspektor§tu. Souļ§st² projektu je tak® vĨmŊna ļ§sti deġŠov® kanalizace  

v ulici Liliov§.  

    V roce 2016 byly v r§mci realizace nov®ho asfaltov®ho povrchu 

vybudov§ny tŚi zpomalovac² prvky na n§klady obce ve vĨġi 1.617.197, 89 

Kļ vļ. DPH. Pokl§dka nov®ho asfaltov®ho koberce silnice III/18027 

v ¼seku ĠtŊnovice ï Ļiģice byla investov§na Spr§vou a ¼drģbou silnic PK. 

V souvislosti s touto stavebn² akc² doġlo tak® k d²lļ²m oprav§m 

komunikac² v nŊkolika ulic²ch. 
 V n§vaznosti na problematiku dopravn² infrastruktury je zapotŚeb² 

uv®st, ģe v roce 2016 doġlo ke schv§len² nov®ho pasportu m²stn²ch 

komunikac² nach§zej²c²ch se na katastru obce. Pasport komunikac² 

zpracovala projekļn² kancel§Ś D ï Projekt, Ing. NedvŊd.  
 Na z§kladŊ proveden®ho mŊŚen² intenzity dopravy v obci byla 

zpracov§na projektov§ dokumentace, jej²ģ c²lem je omezit prŢjezd 

kamionov® dopravy obc². Nakolik bude pŚedloģenĨ n§vrh ¼spŊġnĨ, bude 

jasn® po vyj§dŚen² dotļenĨch org§nŢ vļetnŊ vlastn²ka pozemn² 

komunikace, j²mģ je PlzeŔskĨ kraj, resp. SĐSPK.  
 V roce 2016 bylo zah§jeno poŚizov§n² zmŊny ļ. 3 ¼zemn²ho pl§nu. 

Ve druh® polovinŊ roku 2016 byla zpracov§na tzv. Zpr§va o uplatŔov§n² 

¼zemn²ho pl§nu obce ĠtŊnovice za obdob² 2012 ï 2016, jej²ģ souļ§st² jsou 

mimo jin® poģadavky obce pro zpracov§n² zmŊny ļ. 3 ¼zemn²ho pl§nu. 

Dokumentace je nyn² pŚipravena ke spoleļn®mu jedn§n². PŚedpoklad 

schv§len² zmŊny ĐP zastupitelstvem je ve druh® polovinŊ pŚ²ġt²ho roku. 
 V roce 2016 doġlo k vĨrazn®mu navĨġen² cen za vodn®. Na 

koneļn® cenŊ vodn®ho se ve znaļn® m²Śe podepsala i ta skuteļnost, ģe 

voda veden§ do ġtŊnovick®ho vodojemu proch§z² na sv® trase potrub²m 

nŊkolika rŢznĨch distributorŢ.  
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Vzhledem k tŊmto skuteļnostem bylo zad§no zpracov§n² studie zabĨvaj²c² 

se moģnou vĨstavbou nov®ho vodovodn²ho pŚivadŊļe PlzeŔ ï ĠtŊnovice.  

V takov®m pŚ²padŊ by se jednalo o pŚ²mou trasu pŚivadŊļe vody do obce.  
 Obec ĠtŊnovice se pravidelnŊ umisŠuje na pŚedn²ch pŚ²ļk§ch 

soutŊģe ve tŚ²dŊn² odpadu poŚ§dan® spoleļnost² EKO-KOM, za coģ patŚ² 

d²k pŚedevġ²m obļanŢm. Vzhledem k rozvoji odpadov®ho hospod§Śstv² 

obce doġlo k vypracov§n² projektov® dokumentace, jej²mģ pŚedmŊtem je 

rozġ²Śen² sbŊrn®ho dvora. Kdy dojde k samotn® realizaci tohoto z§mŊru, 

vġak jeġtŊ nen² zn§mo. Souļ§st² projektu je tak® zŚ²zen² nov® kanalizaļn² 

pŚ²pojky pro z§zem² sbŊrn®ho dvora.  
 V prŢbŊhu ļtyŚ let doġlo tak® k postupn® modernizaci technick®ho 

vybaven² m²stn² pracovn² ļety. V roce 2016 byl zakoupen v²ce¼ļelovĨ 

stroj znaļky Stiga, kterĨ je velkĨm pomocn²kem i pro ¼drģbu zelenŊ v hŢŚe 

dostupn®m ter®nu. Stroj zvanĨ Stiga Park byl poŚ²zen spolu 

s pŚ²sluġenstv²m, jako jsou snŊhov§ radlice, zametac² adapt®r, sbŊraļ tr§vy 

aj., za ļ§stku zhruba 370 tis. Kļ. ObmŊnŊn byl tak® vozovĨ park, kdy byl 

pro pŚepravu bioodpadu, stavebn²ho materi§lu apod. poŚ²zen Volkswagen 

Transporter.  

 V posledn²ch letech se obec potĨkala s rostouc² kriminalitou 

zejm®na v podobŊ kr§deģ². Tento stav vġak nebyl jen ot§zkou naġ² obce, 

nĨbrģ i bl²zk®ho okol². Z tohoto dŢvodu doġlo tak® k navĨġen² ļetnosti 

hl²dek Policie ĻR, na z§kladŊ ļehoģ se poļet kr§deģ² znaļnŊ sn²ģil, na nulu 

vġak neklesl. I vzhledem k t®to skuteļnosti doġlo na mnoha m²stech obce  

k rozġ²Śen² poļtu lamp veŚejn®ho osvŊtlen². K rozġ²Śen² VO doġlo v ulic²ch 

Farn², Lipov§, Na Ġanc²ch a V Potoc²ch. Do budoucna se 

poļ²t§ s rozġ²Śen²m veŚejn®ho osvŊtlen² tak® do ulic Smrkov§, Jedlov§, 

VŚesov§ a Boreck§.  

 Souļ§st² bezpeļnosti obļanŢ je tak® pokryt² informovanosti. I proto 

doġlo bŊhem roku 2017 k realizaci modernizace obecn²ho rozhlasu, na 

kterou obec vydala pŚibliģnŊ 630 tis. Kļ. Dodavatelem byla firma Sovt 

Radio, kter§ se bude d§le starat o servis dodan®ho zaŚ²zen².   
 V prŢbŊhu ļtyŚ let byly obc² tak® ļerp§ny finanļn² 

prostŚedky z PlzeŔsk®ho kraje.  
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Konkr®tnŊ na rekonstrukci hŚbitovn² zdi rozdŊluj²c² m²stn² hŚbitov a farn² 

zahradu. VĨġe poskytnut® dotace byla 200.000 Kļ, rekonstrukce byla 

provedena firmou Ġtelmach v celkov® vĨġi 358.955 Kļ. Akce byla 

realizov§na v roce 2016.  
 Koncem roku 2017 byla PlzeŔskĨm krajem pŚidŊlena dotace ve 

vĨġi 300 tis. Kļ na Śeġen² havarijn²ho stavu splaġkov® kanalizace v ulici 

Habrov§. Sanace kanalizaļn²ho Śadu probŊhla v prvn² polovinŊ letoġn²ho 

roku vĨmŊnou kameninov®ho potrub² ve st§vaj²c² trase. Celkov® n§klady 

na proveden² nutnĨch oprav (kdy jejich dŢleģitost vyplĨv§ jak z technick® 

zpr§vy provozovatele, tak z protokolu o proveden² monitoringu poŚ²zen®ho 

minulĨ rok) pŚes§hly 1,4 mil. Kļ. Oprava kanalizace byla provedena 

firmou Streicher.   
 Zastupitelstvo obce se tak® zabĨvalo pronaj²manĨmi 

objekty v are§lu bĨval®ho pivovaru. VĨsledkem bylo odsouhlasen² 

prodeje pronaj²manĨch objektŢ st§vaj²c²m n§jemn²kŢm. Vlastnictv² 

objektŢ a z toho vyplĨvaj²c² povinnosti byly pro obec velkou ekonomickou 

z§tŊģ², prodej byl tak zcela logickĨm krokem. Souļ§st² prod§van®ho byla 

tak® ļ§st pŚilehl®ho pozemku slouģ²c²ho jako pŚ²padnĨ manipulaļn² prostor 

k uģ²v§n² objektŢ. Are§l bĨval®ho pivovaru je vġak nad§le ve spr§vŊ obce, 

kter§ vlastn² znaļnou ļ§st manipulaļn² plochy a objekt bĨval® sladovny.  

 Souļ§st² objektu nach§zej²c²ho se v are§lu bĨval®ho pivovaru byla 

t®ģ budova trafostanice. Ta byla doned§vna ve vlastnictv² obce. V r§mci 

narovn§v§n² majetkopr§vn²ch vztahŢ byla trafostanice prod§na spoleļnosti 

ĻEZ, coģ povede k budouc² modernizaci trafostanice vļetnŊ s²tŊ pro 

dod§vku elektŚiny do pŚilehlĨch objektŢ.  
 Veden² obce se rozhodlo pro funkļn² obdob² 2014 ï 2018 

investovat do naġ² budoucnosti ï do dŊt² a zkvalitnŊn² jejich ġkoln² a 

pŚedġkoln² doch§zky. Koncem roku 2017 zapoļala realizace pŚ²stavby a 

rozġ²Śen² kapacity mateŚsk® ġkoly. Na podzim minul®ho roku obec vypsala 

veŚejnou zak§zku na vĨbŊr zhotovitele stavebn² akce. Z pŊti oslovenĨch 

stavebn²ch firem se vĨbŊrov®ho Ś²zen² z¼ļastnily dvŊ. S vybranĨm 

uchazeļem (Silbou Elstav s.r.o.) byla n§slednŊ uzavŚena smlouva o d²lo, 

naļeģ doġlo po nŊkolika dnech od podpisu smlouvy k pŚed§n² staveniġtŊ.  
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Stavba byla zah§jena v listopadu zemn²mi pracemi v ļ§sti zahrady ġkolky. 

Stavba se bl²ģ² ke sv®mu konci. VŊŚ²me, ģe bude staronov§ ġkolka 

vyhovovat nejen mŊŚ²tkŢm souļasn® architektury, ale tak® bŊģnĨm 

provozn²m poģadavkŢm person§lu, zejm®na vġak dŊtem. Akce je 

spolufinancov§na z EvropskĨch fondŢ ï IROP ve vĨġi zhruba 25 mil. Kļ.  

 V letoġn²m roce doġlo tak® k realizaci modernizace pŚ²pravny 

kuchynŊ z§kladn² ġkoly nach§zej²c² se v 1. nadzemn²m podlaģ² budovy. 

Souļ§st² realizace byly tak® bourac² pr§ce st§vaj²c²ho uspoŚ§d§n² prostor. 

Posl®ze doġlo ke kompletn² modernizaci skladovac² ļ§sti vļetnŊ instalace 

nov® vzduchotechniky ļi nov®ho vĨtahu jako prostŚedku k z§sobov§n² 

samotn® kuchynŊ nach§zej²c² se ve 2. nadzemn²m podlaģ². V ļ§sti objektu 

z§kladn² ġkoly naproti kancel§Śi Śeditele ġkoly doġlo k realizaci 

multifunkļn²ch prostor, kter® mohou slouģit jako tŚ²da i jako m²stnost 

urļen§ ke hran² dŊt². VybranĨ zhotovitel, j²mģ je firma Stavebn² mont§ģe 

spol.s r.o. zah§jil stavebn² pr§ce koncem ļervna tohoto roku pŚ²pravou 

staveniġtŊ a nav§ģkou stavebn²ho materi§lu. Ve druh® etapŊ stavby, kter§ 

bude prob²hat v n§sleduj²c²m roce, dojde ke stavebn²m ¼prav§m ve druh®m 

NP budovy v prostor§ch kuchynŊ a j²delny ġkoly, n§slednŊ dojde k mont§ģi 

nov®ho gastrozaŚ²zen². Celkov® n§klady akce jsou zhruba 16 mil .  

Kļ. V r§mci postupn® modernizace ġkoly se do budoucna 

poļ²t§ tak® s vĨraznou rekonstrukc² n§staveb, jeģ byly 

realizov§ny v polovinŊ 90. let. Prvotn²m krokem je vypracov§n² studie, 

ze kter® by mŊlo jednoznaļnŊ vyplynout, jakĨm smŊrem se v Śeġen² t®to 

problematiky vydat. Na akci poskytlo MF ĻR dotaci ve vĨġi 11 350 000 

Kļ.  

 

Aktu§ln² stav finanļn²ch ¼ļtŢ obce ï celkem 

Rok 2014 cca 22 mil. Kļ 

Rok 2018 cca 62 mil. Kļ 
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Dalġ² pŚipravovan® akce:  

 V prŢbŊhu roku byl na z§kladŊ zad§n² obce vypracov§n posudek a 

n§slednŊ projektov§ dokumentace zabĨvaj²c² se vĨmŊnou stŚeġn² krytiny 

bytov®ho domu v ulici Skaln².  Souļasnou krytinu lze povaģovat za 

nevyhovuj²c², neboŠ do budovy zat®k§ na v²ce m²stech a d²lļ² opravy jsou 

jen (jak se postupnŊ uk§zalo) kr§tkodobĨm Śeġen²m. Krytina, kter§ byla pŚi 

vĨstavbŊ objektu uģita, je i vzhledem ke sklonu stŚechy bytov®ho domu 

shled§na jako nevhodn§. V budoucnu by tak mŊlo doj²t k vĨmŊnŊ krytiny 

vļetnŊ stŚeġn²ch oken.  

 V r§mci rozvoje dopravn² infrastruktury je zapotŚeb² 

zabĨvat se ¼pravou povrchŢ v ulic²ch VŚesov§, Smrkov§, Jedlov§, 

Boreck§, Na Ġanc²ch ļi Ke MlĨnu. Komunikace tŊchto ulic jsou buŅ 

asfaltov®ho povrchu v havarijn²m stavu, nebo zcela nezpevnŊn®ho 

povrchu.  

 BŊģnou souļ§st² m²stn²ch komunikac² by mŊly bĨt tak® chodn²ky, 

kter® je potŚeba vybudovat na mnoha m²stech v obci vļetnŊ Losinsk® ulice. 

N§slednŊ je zapotŚeb² se tak® zabĨvat omezovac²mi prvky na m²stn²ch 

komunikac²ch (ulice Luļn², TŚeġŔov§, V Potoc²ch, Farn²), jejichģ 

dŢsledkem je zpomalen² dopravy. Nelze opom²nat ani tzv. alternativn² 

dopravu, kterou lze podpoŚit vybudov§n²m cyklostezky na ¼zem² obce. Do 

budoucna se tak i nad§le poļ²t§ s postupnĨm z²sk§v§n²m pozemkŢ, kter® se 

nach§zej² na trase pl§novan® cyklostezky PlzeŔ ï PŚeġtice.  
 Budoucnost vid²me tak® v podpoŚe veŚejn® dopravy, a to s ohledem 

na rozġiŚov§n² obce smŊrem do Ļiģic, ke kter®mu doġlo 

vĨraznŊ v uplynulĨch patn§cti letech. V lokalitŊ U drŢbeģ§rny by tak 

mŊla bĨt vybudov§na plnohodnotn§ autobusov§ zast§vka.  

 Opom²jet nelze ani stav st§vaj²c² infrastruktury ï zejm®na t® 

vodohospod§Śsk®. S rekonstrukc² deġŠov® kanalizace vļetnŊ vpust² je 

potŚeba v budoucnu poļ²tat v ulici ĠeŚ²kov§, Fialkov§ a Liliov§. Obec se 

do budoucna nevyhne ani investici do rozġ²Śen² kapacity ĻOV ļi 

vodojemu. Tlak by mŊl bĨt ze strany obce vyv²jen i na vybudov§n² 

vodovodn²ho pŚivadŊļe PlzeŔ ï ĠtŊnovice. Prvn²m krokem vġak bude 

zpracov§n² projektov® dokumentace. 
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 Obec by mŊla i nad§le finanļnŊ podporovat m²stn² spolky vļetnŊ 

tŊch, kter® jsou zamŊŚeny na sport.  Do budoucna je poļ²t§no s realizac² 

rozġ²Śen² moģnost² sportovn²ho vyģit² v obci prostŚednictv²m modernizace 

st§vaj²c²ch sportoviġŠ tak, aby jejich z§zem² odpov²dalo popt§vce 

souļasnosti.   

 

Z§vŊrem bychom chtŊli podŊkovat ļlenŢm zastupitelstva za jejich 

pracovn² nasazen² pro Śeġen² obecn²ch z§leģitost². D²k vġak patŚ² 

pŚedevġ²m obļanŢm za jejich trpŊlivost pŚi realizaci rŢznĨch stavebn²ch 

akc², kter® vyģadovaly nebo st§le jeġtŊ vyģaduj² nejrŢznŊjġ² omezen². 

DŊkujeme tak® tat²nkŢm, kteŚ² se ve sv®m voln®m ļase pod²leli na 

dubnov®m stŊhov§n² ġkolky do prostor ġkoly. DŊkujeme i dalġ²m aktivn²m 

spoluobļanŢm, kterĨm nen² lhostejnĨ kulturn² rozvoj naġ² obce ï tito 

obļan® se nev§hali zapojit do organizov§n² kulturn²ch akc² jako je 

DŊtskĨ den, ĠtŊnovick® kancobran², Jarn² slavnosti aj. Uveden® by 

nebylo moģn® realizovat ani bez m²stn²ch spolkŢ. DŉKUJEME!  

Petr Slav²k, starosta obce 
Jan Pol²vka, m²stostarosta obce 

 

 

Volby 2018 

Volby do zastupitelstev obc² se uskuteļn² 5. a 6. 

Ś²jna 2018. Ve ĠtŊnovic²ch se volby uskuteļn² 

opŊt v jednom volebn²m okrsku. Volebn² m²stnost 

(obŚadn² s²Ŕ Obecn²ho ¼Śadu ĠtŊnovice) bude 

otevŚena v p§tek 5. Ś²jna od 14 do 22 hodin, v 

sobotu 6. Ś²jna bude volebn² m²stnost otevŚena od 

8 do 14 hodin.   
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Usnesen² ļ. 4/2018 ze zased§n² zastupitelstva obce 

ĠtŊnovice konan®ho dne 5. 9. 2018: 

 
1. Bere na vŊdom² kontrolu plnŊn² ¼kolŢ ze zased§n² zastupitelstva ļ. 1/2018, 

2/2018. Đkoly, kter® pŚetrv§vaj²: Bod ļ. 8 z programu zased§n² ļ. 1/2018, bod 

ļ. 8 a bod ļ. 11 z programu zased§n² ļ. 2/2018.  

2. Schvaluje ZŚizovac² listinu pŚ²spŊvkov® organizace Z§kladn² ġkola 

ĠtŊnovice, okres PlzeŔ ï jih vļetnŊ pŚ²loh ļ. 1 a ļ. 2. 

3. Vyd§v§ Pravidla pro uģ²v§n² a udrģov§n² domu s byty ï Skaln² 457, 

ĠtŊnovice (Domovn² Ś§d). 

4. Schvaluje z§mŊr prodeje ļ§sti pozemku p.ļ. 651 (na pozemku se nach§z² 

budova bez ļ.p., novĨ stav ï p.ļ. 651/5) o vĨmŊŚe 38 m2 a ļ§sti pŚilehl®ho 

pozemku p.ļ. 650/1 o vĨmŊŚe 17 m2 (novĨ stav ï p.ļ. 650/9) v k.¼. ĠtŊnovice 

za celkovou ļ§stku 133 771 Kļ panu Janu J²ġkovi. S kupuj²c²m bude uzavŚena 

smlouva o smlouvŊ budouc² kupn². Smluvn² strany souļasnŊ zŚ²d² pŚedkupn² 

pr§vo ve prospŊch budouc²ho prod§vaj²c²ho na dobu 5 let od uzavŚen² 

smlouvy. Zastupitelstvo povŊŚuje starostu obce podpisem smlouvy o smlouvŊ 

budouc² kupn².   

5. Schvaluje odkup pozemkŢ se spoluvlastnickĨm pod²lem o velikosti 1/10 a 

1/20 od pana Jana J²ġky za ļ§stku ve vĨġi 82 120 Kļ, kdy obec ĠtŊnovice je 

kupuj²c²m a pan Jan J²ġka je prod§vaj²c²m. Pozemky spoluvlastnick®ho pod²lu 

o velikosti 1/10: p.ļ. 293/2 (zastavŊn§ plocha a n§dvoŚ²) o celkov® vĨmŊŚe 27 

m2, p.ļ. 751/27 (orn§ pŢda) o celkov® vĨmŊŚe 3677 m2, p.ļ. 751/29 (orn§ 

pŢda) o celkov® vĨmŊŚe 917 m2, p.ļ. 963/6 (orn§ pŢda) o celkov® vĨmŊŚe 

4636 m2, p.ļ. 293/5 (zastavŊn§ plocha a n§dvoŚ²) o celkov® vĨmŊŚe 25 m2, 

p.ļ. 293/40 (trvalĨ travn² porost) o celkov® vĨmŊŚe 207 m2, p.ļ. 293/42 

(trvalĨ travn² porost) o celkov® vĨmŊŚe 209 m2. Pozemky spoluvlastnick®ho 

pod²lu o velikosti 1/20: p.ļ. 876/10 (trvalĨ travn² porost) o celkov® vĨmŊŚe 29 

m2, p.ļ. 905/4 (trvalĨ travn² porost) o celkov® vĨmŊŚe 347 m2. Vġechny vĨġe 

uveden® pozemky se nach§zej² v k.¼. ĠtŊnovice. Vklad vlastnick®ho pr§va do 

KN bude proveden kupuj²c²m. Zastupitelstvo povŊŚuje starostu obce podpisem 

kupn² smlouvy.  
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6. Schvaluje pron§jem ļ§sti pozemku p.ļ. 579 o vĨmŊŚe 1110 m2 v k.¼. 

ĠtŊnovice panu ĠŠov²ļkovi za ļ§stku 1 Kļ/m2/rok za ¼ļelem zahradn² 

ļinnosti. N§jemn² smlouva bude uzavŚena na dobu neurļitou s vĨpovŊdn² 

dobou 1 rok. Zastupitelstvo povŊŚuje starostu obce podpisem n§jemn² 

smlouvy.  

7. Schvaluje pron§jem ļ§sti pozemku p.ļ. 579 o vĨmŊŚe 555 m2 v k.¼. 

ĠtŊnovice panu Holeļkovi za ļ§stku 1 Kļ/m2/rok za ¼ļelem zahradn² ļinnosti. 

N§jemn² smlouva bude uzavŚena na dobu neurļitou s vĨpovŊdn² dobou 1 rok. 

Zastupitelstvo povŊŚuje starostu obce podpisem n§jemn² smlouvy. 

8. Schvaluje odkup pozemku p.ļ. 1124/1 o vĨmŊŚe 97 m2 v k.¼. ĠtŊnovice od 

pan² Hrehorļiukov® za ļ§stku 60 Kļ/m2 (tj. celkem 5 820 Kļ). Vklad 

vlastnick®ho pr§va do KN bude proveden kupuj²c²m. Zastupitelstvo povŊŚuje 

starostu obce podpisem kupn² smlouvy.  

9. Schvaluje bez¼platn® nabyt² pozemkov® parcely p.ļ. 663/10 o vĨmŊŚe 395 

m2 v k.¼. ĠtŊnovice od ĻR ï ĐŚadu pro zastupov§n² st§tu ve vŊcech 

majetkovĨch. Zastupitelstvo povŊŚuje starostu obce podpisem smlouvy o 

bez¼platn®m nabyt².  

10. Schvaluje odkup pozemkovĨch parcel p.ļ. 706/19 o vĨmŊŚe 227 m2, p.ļ. 

1103/9 o vĨmŊŚe 75 m2, p.ļ. 1175/6 o vĨmŊŚe 219 m2, p.ļ. 1175/3 o vĨmŊŚe 

36 m2, p.ļ. 1175/4 o vĨmŊŚe 35 m2, p.ļ. 1103/10 o vĨmŊŚe 102 m2, p.ļ. 

1103/8 o vĨmŊŚe 59 m2 v k.¼. ĠtŊnovice od ĻR ï ĐŚadu pro zastupov§n² st§tu 

ve vŊcech majetkovĨch za cenu 90 000 Kļ. Zastupitelstvo povŊŚuje starostu 

obce podpisem kupn² smlouvy.  

11. Bere na vŊdom² rozpoļtov® opatŚen² ļ. 6/2018 a schvaluje rozpoļtov® 

opatŚen² ļ. 7/2018.  

12. Bere na vŊdom² pŚedloģen² cenovĨch nab²dek na zpracov§n² projektov® 

dokumentace dopravn²ho Śeġen² ulic Ke Cviļiġti, Na PrŢhonu, V Podles² a 

Skaln² v k.¼. ĠtŊnovice, naļeģ schvaluje uzavŚen² smlouvy o d²lo s vybranĨm 

uchazeļem (na z§kladŊ nejniģġ² nab²dkov® ceny 244 500 Kļ bez DPH), kterou 

je spoleļnost IK PlzeŔ, s.r.o. Zastupitelstvo povŊŚuje starostu obce podpisem 

smlouvy o d²lo.  
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13. Bere na vŊdom² informace o prŢbŊhu stavebn² akce Stavebn² ¼pravy a 

poŚ²zen² vybaven² za ¼ļelem zajiġtŊn² rozġ²Śen² potŚebn® kapacity MĠ 

ĠtŊnovice (ļ. projektu: CZ.06.2.67/0.0/0.0/15_014/0000478) a schvaluje 

uzavŚen² dodatku ļ. 1 a ļ. 2 smlouvy o d²lo ļ. 4978/2017 na v²cepr§ce 

v celkov® vĨġi 1 507 999, 94 Kļ bez DPH. Zastupitelstvo povŊŚuje starostu 

obce podpisy dodatkŢ ke SoD.  

14. Schvaluje navĨġen² kapacity MateŚsk® ġkoly ĠtŊnovice, okres PlzeŔ ï jih 

na 159 dŊt².  

15. Schvaluje uvolnŊn² provozn²ch prostŚedkŢ na mzdy zamŊstnancŢ MateŚsk® 

ġkoly ĠtŊnovice, okres PlzeŔ- jih ve vĨġi 64 075 Kļ (nejedn§ se o navĨġen² 

pŚ²spŊvku na provoz). 

16. Schvaluje navĨġen² provozn²ch prostŚedkŢ Z§kladn² ġkole ĠtŊnovice, okres 

PlzeŔ ï jih ve vĨġi 600 000 Kļ.  

17. Schvaluje uvolnŊn² provozn²ch prostŚedkŢ na mzdy zamŊstnancŢ Z§kladn² 

ġkoly ĠtŊnovice, okres PlzeŔ ï jih ve vĨġi 66 416 Kļ (nejedn§ se o navĨġen² 

pŚ²spŊvku na provoz). 

18. Schvaluje nab²dkovou cenu a n§sledn® poŚ²zen² konvektomatu Retigo Blue 

Vision 1011b do restauraļn²ho zaŚ²zen² LidovĨ dŢm ĠtŊnovice ve vĨġi 

288 742 Kļ vļ. DPH od Ivo Housara. 

19. Schvaluje pŚijet² finanļn² dotace z rozpoļtu PlzeŔsk®ho kraje do rozpoļtu 

obce ĠtŊnovice ve vĨġi 22 272 Kļ. Zastupitelstvo PlzeŔsk®ho kraje schv§lilo 

na sv®m zased§n² dne 11. 6. 2018, ļ²slo usnesen² 666/18, poskytnut² ¼ļelov® 

finanļn² dotace z dotaļn²ho titulu Ă2018 PŚ²spŊvek na vŊcn® vybaven²ñ.  

20. Bere na vŊdom² informaci starosty o poŚ²zen² defibril§toru HeartStart FRx 

v ļ§stce 38 025 Kļ vļ. DPH. 

21. Bere na vŊdom² rozsudek Okresn²ho soudu PlzeŔ ï jih a rozsudek Krajsk®ho 

soudu PlzeŔsk®ho kraje v trestn² vŊci bĨval® ¼ļetn² obce, jeģ byla shled§na 

vinnou ze sp§ch§n² trestn®ho ļinu poruġov§n² povinnost² pŚi spr§vŊ ciz²ho 

majetku, na z§kladŊ ļehoģ j² byl uloģen podm²nŊnĨ trest a t®ģ j² byla uloģena 

povinnost k n§hradŊ ġkody ve vĨġi 845 000 Kļ (do vyd§n² rozsudku uhradila 

dotyļn§ ļ§stku 182 344 Kļ, ġkoda ļin² celkem 1 027 344 Kļ).  
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V z§Ś² jubilea oslav²: 

 

Anna TeŚlov§, Ļiģick§ 
Miloslav Ġlouf, Na Tarase 
Marie Balejov§, Bukov§ 
Josef Schut, Farn² 
V§clav Perger, Poln² 
Marie Machovsk§, Liliov§ 
VŊroslava Hecov§, Kr§tk§ 
Eva H§jkov§, Ļiģick§ 
Antonie Ġest§kov§, V Podles² 
 

Milan Broģ, Ak§tov§ 
Alena Vargasov§, ĠtŊnovick® n§m. 
Jarom²r Ġimr, Ak§tov§ 
Alice Lehrov§, Liliov§ 
RŢģena Ledvinov§, Ak§tov§ 
Jaroslav Pouch, Farn² 
Helena Lindaurov§, ĠtŊnovick§ 
Frantiġek Ļih§k, Skaln² 
Stanislav SuchĨ, Jasanov§ 
JiŚina Mareġov§, Ak§tov§ 

 

UpozorŔujeme, ģe za spr§vnost OĐ ĠtŊnovice neruļ². Spr§vnost seznamu 

jubilantŢ z§vis² na informac²ch poskytnutĨch nadŚ²zenĨmi ¼Śady. 

(jp) 
 

Z kultury:  

Regata 2018 

V sobotu 1. z§Ś² se v odpoledn²ch hodin§ch na ĐhlavŊ uskuteļnila tradiļn² 

soutŊģ netradiļn²ch plavidel zvan§ ĠtŊnovick§ regata.  
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Navzdory nepŚ²zni poļas² (minulĨ roļn²k n§m tak® proprġel) se akce tŊġila 

hojn® ¼ļasti div§kŢ i soutŊģ²c²ch. Jak vidno, ĠtŊnovick§ regata m§ v naġ² 

obci velkou tradici, na kterou je kr§tk® i chladn® a velmi deġtiv® poļas².  

Do neklidn®ho Ś²ļn²ho toku se nakonec vydalo osm plavidel. Mezi nimi byl 

k vidŊn² tak® legend§rn² Titanik, na jehoģ pŚ²di se pyġnŊ tyļil kart·novĨ 

Jack v§ġnivŊ obj²maj²c² Rose. Na rozd²l od filmov® pŚedlohy vġak byli oba 

pap²rov² milenci dopraveni do c²le bez vŊtġ²ch ġr§mŢ. Inu, ta ĂloŅ je 

nepotopiteln§ñ. Mezi ¼ļastn²ky byli z§stupci snad vġech vŊkovĨch 

kategori², coģ bylo potŚeba (i vzhledem k sychrav®mu a chladn®mu 

klimatu) n§leģitŊ ocenit. Z toho dŢvodu ļekaly na z¼ļastnŊn® Ăvod§kyñ v 

c²li z§vodu ceny, kter® byly rozdŊleny s ohledem na vŊk kaģd®ho 

jednotlivce. DospŊl² byli potŊġeni lahv² rumu, dŊti nejrŢznŊjġ²mi 

cukrovinkami. PodŊkov§n² patŚ² organiz§torŢm akce i vġem z¼ļastnŊnĨm.  

                          autor: Jan Pol²vka  
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POZVĆNKA NA 8. SETKĆNĉ SENIORš 

SrdeļnŊ zveme na 8. setk§n² seniorŢ, kter® se uskuteļn² ve 

ļtvrtek 27. z§Ś² 2018 od 16:00 hodin v s§le Lidov®ho domu. 

MŢģete se tŊġit na n§vġtŊvu kosmetiļky pan² Ber§nkov®, kter§ 

n§m porad², jak se starat o svou pleŠ. Bude i mal§ uk§zka l²ļen². 

PŚijŅte si popov²dat, tŊġ²me se na v§s.  
Za kulturn² komisi a OĐ  

Hana Hubaļov§ a Pavla Var§ļkov§ 
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Ok®nko do ļesk® historie Martina Marka: 

 

OSUDOV£ OSMIĻKY: Jizva na duġi n§roda 

zdroj: Wikipedie 

Prvn²ho z§Ś² 1938 prakticky nikdo netuġil, ģe Republiku Ļeskoslovenskou, 

ļek§ posledn²ch tŚicet dn² existence v podobŊ od sv®ho vzniku. L®to bylo 

povŊstnĨm klidem pŚed bouŚ². Jen zd§nlivŊ. NŊmeck§ propaganda 

pracovala na pln® obr§tky. Vykreslovala republiku v roli utlaļovatele 

n§rodnostn²ch menġin. Podkop§vala jej² ¼zemn² legitimitu. Vytv§Śela 

obraz Ļeskoslovenska jako Ăletadlov® lodŊ Moskvyñ. Sv® pol²nko do ohnŊ 

pŚiloģila tak® znovu aktivizovan§ SudetonŊmeck§ strana (SDP). Vyuģila 

k tomu mise britsk®ho lorda Waltera Runcimana. PŚedvedla mu divadlo, 

dokazuj²c² bezmezn® utrpen² nŊmeck®ho obyvatelstva.  
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Ļeskoslovensko tomu nedok§zalo efektivnŊ ļelit. Upadalo do mezin§rodn² 

izolace. PŚed posiluj²c² ļeskoslovenskou brannou moc² st§lo temn® obdob². 

BezprostŚednŊ po HitlerovŊ projevu 12. z§Ś² 1938 na sjezdu NSDAP 

v Norimberku, doġlo v pohraniļ² k rozpout§n² n§sil² sudetonŊmeckĨmi 

bojŢvkami. Centrem nepokojŢ se staly z§padn² Ļechy. Vypuk§ tvz. 

ĂSudetonŊmeck® povst§n²ñ. Niļen², obsazov§n², n§silnosti. Vġe neslo 

klasickĨ rukopis z§ġkodn²kŢ. Vybran® c²le, poļetn² pŚevaha, pŚepady ze 

z§lohy. Mnohdy osamocen® skupiny pŚ²sluġn²kŢ finanļn² str§ģe s lehkou 

vĨzbroj² vedly nerovnĨ boj se sudetonŊmeckou pŚesilou. HoŚ²c² budovy 

celnic nebyly niļ²m vĨjimeļnĨm. Ļetn²ci se snaģili ubr§nit sv® stanice na 

odlehlĨch m²stech i v centru mŊst. Druģstva Str§ģe Obrany St§tu, ļasto 

pŚepaden§ na sv®m stanoviġti, pŚij²mala boj se sudetonŊmeckĨmi teroristy, 

navzdory chybŊj²c² tŊģk® vĨzbroji. Vl§da zareagovala vysl§n²m arm§dy do 

kritickĨch oblast². Prvn² vlna n§sil² opadla po 14. 9. 1938, kdy bylo v 

pohraniļ² vyhl§ġeno stann® pr§vo a o dva dny pozdŊji ¼ŚednŊ rozpuġtŊna 

sudetonŊmeck§ strana. V ten den postŚ²lel voj²n nŊmeck® n§rodnosti. Franz 

Ludwig pŊt voj§kŢ sv®ho odd²lu. Dalġ² zranil. Od t® chv²le nebyly voj§kŢm 

nŊmeck®ho pŢvodu vyd§v§ny zbranŊ. 17. z§Ś² vznikl na pŚ²mĨ HitlerŢv 

pokyn ĂSuddetendeutche Freikorpsñ, jako nov§ forma ozbrojen® pŊsti 

SDP. VĨcviku se ujaly nŊmeckĨ Abwehr a SS, ve spolupr§ci s urļenĨmi 

dŢstojn²ky Wehrmachtu. V t®to atmosf®Śe se vydal pŚedseda vl§dy Velk® 

Brit§nie Arthur Neville Chamberlain na jedn§n² s Hitlerem o vznikl® 

situaci.  Dohodl s n²m uspokojen² jeho ¼zemn²ch poģadavkŢ. Francie, 

z§sadn² spojenec R.Ļ.S., je plnŊ podpoŚila. Nach§zela se v politick®m 

vleku BritŢ. SvŊtlo svŊta tak spatŚila britsko-francouzsk§ n·ta. Britov® s 

Francouzi pŚedloģili svoji n·tu ļeskoslovensk® vl§dŊ jiģ 19. z§Ś² 1938. 

Vl§da vġak n·tu o den pozdŊji odm²tla. Moģn§ pod dojmem z jej²ho t·nu 

se v naprost®m utajen² vydaly ļesk® korunovaļn² klenoty na cestu z Prahy 

do Ģiliny. Jenģe mocnosti ze sv®ho z§mŊru neustoupily. Naopak. PŚeġly 

doslova ke gangsterskĨm metod§m. O druh® hodinŊ rann² 21. 9. 1938 

pŚedali francouzskĨ a britskĨ velvyslanec ostr® ultim§tum pŚ²mo 

prezidentu republiky Edvardu Beneġovi.  
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zdroj: Wikipedie 

KromŊ oļek§van®ho vyj§dŚen² o neposkytnut² pomoci v pŚ²padŊ v§lky s 

NŊmeckem, obsahoval dokument jeġtŊ zcela jinou formulaci. Tentokr§t 

vyhroģuj²c² pŚ²mo ztr§tou pr§v naġeho n§roda na samostatnou st§tnost. Pod 

t²mto n§tlakem se nakonec rozhodla vl§da R.Ļ.S. poģadavky pŚijmout. 

Jenģe pro Hitlera to uģ bylo m§lo. PŚedloģil nov® n§roky. Vz§pŊt² ustavenĨ 

Freikorps zah§jil hromadn® ¼toky na postaven² druģstev SOS. 22 z§Ś² 1938 

pŚiġel nejvŊtġ² n§por teroristŢ. V t® dobŊ jiģ republika vŚela demonstracemi 

ļesk® veŚejnosti odm²taj²c² kapitulaci. Vl§da podala demisi. Z§padn² 

spojenci zklaman² jedn§n²m Hitlera doporuļili Ļeskoslovensku 

mobilizovat. Vyhl§ġen§ mobilizace 23. 9. 1938 vypadala jako poļin nov® 

vl§dy, veden® gener§lem Janem SyrovĨm. N§stup brancŢ byl bleskovĨ. 

BŊhem nŊkolika dn² st§la prakticky cel§ arm§da na obranĨch pozic²ch. 

Jenģe neļekanĨ ¼stup pŚedchoz² vl§dy pŚivedl na sc®nu dalġ² hr§ļe z t§bora 

nepŚ§tel. MaŅarsko a pŚedevġ²m Polsko. Severn² soused vznesl ¼zemn² 

poģadavky na TŊġ²nsko, organizoval teroristick® skupiny a chystal vp§d do 

zad mobilizovan® arm§dy.   
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Zat²mco na MaŅarsko si ļeskoslovensk§ generalita vŊŚila, polsk§ arm§da 

vzbuzovala obavy. PŚedevġ²m kvŢli absenci opevnŊn² na hranic²ch 

s Polskou republikou. SovŊtskĨ postoj byl naprosto nejednoznaļnĨ, byŠ 

SovŊti Pol§kŢm alespoŔ pohrozili. Pat vedouc² k vypuknut² v§lky se 

mocnosti rozhodly vyŚeġit mezin§rodn² konferenc² v MnichovŊ. ProbŊhla 

29. z§Ś² 1938. Jej²m vĨsledkem bylo dalġ² ultim§tum, poģaduj²c² 

odstoupen² rozs§hlĨch oblast². Tentokr§t se jednalo o ¼pln® zmrzaļen² 

naġeho st§tu. Polsk§ ĂdĨka do zadñ sehr§la svoj² roli. Politick® veden² st§tu 

pŚistoupilo na tento nev²danĨ akt mezin§rodn² zvŢle. Historick§ ¼zem², po 

stalet² patŚ²c² ļesk®mu kr§lovstv², musela bĨt odevzd§na nepŚ§telŢm 

skuteļnŊ v ġibeniļn²m term²nu. 

N§rodu pŚipraven®mu bojovat za 

svŢj st§t bylo doslova napliv§no 

do tv§Śe. A vĨsledek? ĠtŊnovice 

se staly do poloviny Ś²jna 

pohraniļn² obc². N§sledoval 

rozpad demokratick®ho zŚ²zen². 

Postupn§ faġizace spoleļnosti, 

vazalstv² k NŊmecku, ġovinizace 

Slovenska a po ¼trpn® agonii 

konec spoleļn®ho st§tu v bŚeznu 

1939. Mor§ln² dŢsledky 

mnichovsk® kapitulace jsou 

dodnes nezhojenou jizvou na duġi 

naġeho n§roda. 

 

 

 

 
autor: Martin Marek 

 

 

zdroj: mobilisace1938.cz 
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SkautskĨ odd²l Dr§ļata ĠtŊnovice  

ï SkautskĨ t§bor 5. - 18. 8. 2018 
 

 

Po pŚ²jezdu na skautskou louku v Hr§dku u Suġice si dŊti po ubytov§n² do 

stanŢ zaļaly vyr§bŊt n§moŚnick§ batikovan§ triļka a pojmenovali si na 

dŚevŊnĨch prk®nk§ch sv® stany (U pir§tek, Na pir§tsk®m ostrŢvku, Dead 

man, apod.).  Hlavn²m t®matem pro celot§borovou hru se stal anglickĨ 

korz§r, moŚeplavec Francis Drake, kterĨ se pod ochranou kr§lovny AlģbŊty 

I. plavil kolem svŊta a ĂznepŚ²jemŔovalñ ģivot ġpanŊlskĨm koloni²m. Po 

veļeŚi n§sledoval zahajovac² oheŔ, kde vedouc² vysvŊtlily pravidla v 

t§boŚe a urļily se prvn² noļn² hl²dky.  
KaģdĨ den zaļal r§no rybolovem, pŚi kter®m bylo zapotŚeb² po 

zaznŊn² zvonu nasb²rat co nejv²ce kartiļek s obr§zky rybiļek. VĨsledky se 

pak zapsaly do tabulky a na konci t§bora se vyhodnotily. N§sledovala 

obl²ben§ rozcviļka a po n² sn²danŊ. Ve sluģbŊ v kuchyni se pravidelnŊ 

stŚ²daly skupiny LedŔ§ļci, Raci, Lasiļky a NetopĨŚi. Po sn²dani si dŊti 

uklidily ve stanu a pŚevl®kly se do skautsk®ho kroje.  
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N§sledovalo bodov§n² ¼klidu ve stanech a po nŊm n§stup se vztyļen²m 

vlajky ĻR za zpŊvu Jun§ck® hymny, informacemi o denn²m programu a 

rozdŊlen² noļn²ch hl²dek. Pak n§sledoval 1. dopoledn² program, svaļina, 2. 

dopoledn² program, obŊd, poledn² odpoļinek, 1. odpoledn² program, 

svaļina, 2. odpoledn² program, veļeŚe, n§stup, zhodnocen² dne, svŊġen² 

vlajky, veļern² program, veļerka a n§stup hl²dek na ostrahu t§bora.  

V prŢbŊhu cel®ho t§bora prob²hala v nŊkolika etap§ch celot§borov§ 

hra pr§vŊ v duchu vĨprav korz§ra Francise Drake. Skautsk® dŊti byly 

rozdŊleny do ġesti skupin resp. pos§dek a kaģd§ pos§dka si dala n§zev 

(Zlat§ perla, Karibik, Lovec pokladŢ, atd.). V prvn² etapŊ skupiny mezi 

sebou porovn§valy zruļnost ve vĨrobŊ lodiļek ze dŚeva pomoc² seker, pil, 

kladiva a s²ly v dofouk§n² lodiļek k urļen®mu c²li v potoce, kdy kapit§n 

zŢstal na bŚehu a pos§dka musela foukat. V dalġ² ļ§sti hry si pos§dka 

vybrala jednoho ļlena, kterĨ sedŊl v k§rce a navigoval trasu. Ostatn² se 

drģeli k§rky, mŊli zav§zan® oļi a poslepu poslouchali navig§tora. Ale, aby 

to nebylo tak lehk®, tak ti, co nebyli pr§vŊ na ŚadŊ, kŚiļeli tak, aby slep§ 

pos§dka neslyġela, kam m§ jet.  
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PŚi dalġ² etapŊ se pos§dky vz§jemnŊ napadaly hadrovĨmi koulemi. 

V dalġ² etapŊ hry pos§dka hledala pod®l potoka cizokrajn® ovoce (ananas, 

pomeranļ, citron, avok§do, mango, atd.) a n§slednŊ si z toho udŊlala 

ovocnĨ sal§t. V dalġ² ļ§sti hry se pos§dka vydala po vyznaļen® cestŊ v lese 

a nach§zela rŢzn® ġifry, kter® musela vyŚeġit.  

V kaģd® etapŊ kapit§n a pos§dka sb²rali body, kter® kaģdĨ veļer 

,,promŊŔovaliñ na pir§tsk® mapŊ, za ostrovy v moŚi, v kter®m pluli se svou 

lod². PŚi dopoledn²ch a odpoledn²ch programech se jednotliv® druģiny 

vz§jemnŊ stŚ²daly vģdy pod veden²m vedouc²ho a jejich n§pln² byly sporty 

jako lakros, vyb²jen§, softball, rŢzn® vĨtvarn® pr§ce s pap²rem, malba na 

sklo, malba na kameny, pr§ce s l®ļivĨmi bylinkami a moŚskou sol², 

vyr§bŊn² ļaje, lezen² na lanech ve vĨġce 5 metrŢ s jiġtŊn²m a helmou, j²zda 

na lanov® dr§ze mezi stromy, orientaļn² bŊh, pr§ce s mapou, vyr§bŊn² 

mĨdel, stoln² hry, plnŊn² ¼kolŢ ze skautsk® literatury Stezka a Nov§ļek, 

maskov§n² v ter®nu s c²lem, bĨt nenalezen ostatn²mi, pleten² n§ramkŢ a 

cop§nkŢ z bavlny, hra s vaj²ļkem pod pap²rovou ļepic² s n§slednĨm myt²m 

vlasŢ, obl²ben§ hra Casino s ruletou, kostkami a pir§tskĨmi kartami, hra 

Safari a spoustu dalġ²ch ļinnost².  
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Jeden t§borovĨ den byl vŊnov§n olympi§dŊ, ve kter® dŊti zmŊŚily sv® 

s²ly v tŊchto discipl²n§ch: hod do d§lky, vrh koul², hod na c²l, bŊh na 60 a 100 

m, bŊh na 1500 m, skok do d§lky, stŚelba ze vzduchovky na d§lku 10 m, 

pŚetahovan§, ġtafeta, lakros. N§sleduj²c² den pak bylo vyhl§ġen² vĨsledkŢ a 1. 

ï 3. m²sto bylo odmŊnŊno medail². 

V druh®m tĨdnu skautsk®ho t§bora se konal celodenn² pŊġ² vĨlet na 

Svatobor a do mŊsta Suġice, kde si dŊti koupily rŢzn® pŚedmŊty na pam§tku a 

vr§tily se zpŊt pŊġky do t§bora. 

KromŊ zahajovac²ho ohnŊ se tak® konal slibovĨ oheŔ, pŚi kter®m 

skl§dali slib svŊtluġky, vlļata, skautky a skauti. V prŢbŊhu t§bora dŊti plnily 

Ăodborkyñ : Zdravotn²k, t§born²k, kuchaŚ, atlet a vĨtvarn²k. VĨtvarn²k se uļil 

rŢzn® techniky malov§n² a vytv§Śel pŚedmŊty z pŚ²rodnin. Atlet musel splnit 

ļasov§ ļi d®lkov§ krit®ria, napŚ. pro skok a hod kamenem do d§lky, bŊh na 

100 m, vytrvalostn² bŊh a ġplh. Zdravotn²k se uļil, jak postupovat pŚi rŢznĨch 

zranŊn²ch. KuchaŚ zkouġel vaŚit ze z§kladn²ch surovin. T§born²k pracoval se 

sekerou a stavŊl teepee. Po jejich splnŊn² dostaly dŊti n§ġivku na skautskĨ 

kroj. 

V prŢbŊhu t§bora se plnily i skautsk® vĨzvy. NapŚ²klad ĂNoļn² bdŊn²ñ, 

kter® spoļ²v§ v tom, ģe je skaut vzbuzen n§hodnŊ v noci a nesm² jednu hodinu 

usnout, v prŢbŊhu hodiny je kontrolov§n vedouc²m, zda nesp².  Nebo 

ĂDŚepaŚñ, kterĨ spoļ²v§ se zdol§n²m poļtu 1000 dŚepŢ bŊhem 180 minut, 

v tomto pŚ²padŊ uspŊlo pouze 5 skautskĨch dŊt². 

Posledn² den pŚed odjezdem vyvrcholila celot§borov§ hra v podobŊ 

vĨpravy za pokladem. Trasa byla definovan§ tabulkami s ¼kolem napŚ. ġifra, 

hod kamenem, ġ§hnout do mraveniġtŊ atd. 

Posledn²m ¼kolem na trase byla spoleļn§ mapa, kde byl zaznamen§n 

poklad pro kaģdou z ġesti pos§dek. Đkolem bylo zapamatovat si z mapy, kde 

poklad leģ², nal®zt a vykopat ho. Vġechny pos§dky poklad nakonec naġly, 

poklad obsahoval sladkosti a skautsk® odd²lov® triļko pro kaģd®ho ļlena 

pos§dky. 

Posledn² veļer byl zakonļen t§borovĨm ohnŊm, pŚi kter®m se 

vyhl§sily vĨsledky za rybolov, ¼klid stanŢ, celot§borovou hru, ļas mezi 

pŚed§v§n²m cen byl vyplnŊn zpŊvem a hrou na kytaru.  

PodŊkov§n² patŚ² kuchaŚk§m VlaŅce a Maruġce PeġkovĨm, Ġ§rce 

Sopkov®, zdravotnici Lucce Ġefrhansov® a vġem rodiļŢm skautskĨch dŊt², 

kteŚ² pomohli pŚi bour§n² t§bora. 

autor: Ing. Cyril Hromn²k 
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Sportovn² stŚ²pky:  

 

N§rodn² h§zen§ ĠtŊnovice: 

 

N§rodn² h§zen§ st§le nab²r§ dŊti od 5 let. Zat²m se naġi Ăprckov®ñ drģ² 

a m§me okolo dvaceti dŊt².  Tr®ninky prob²haj² kaģdĨ ļtvrtek od 17:00 

hod na hŚiġti vedle ZĠ. V zimn²m obdob² budu tr®ninky v tŊlocviļnŊ 

ZĠ. V pŚ²padŊ z§jmu nev§hejte dorazit na tr®nink nebo n§s 

kontaktovat ï Veronika VaŚekov§ ï 723 392 413 a Bradov§ Lucie ï 

724 513 366. Bohuģel jsme naġe ģeny nemohly pŚihl§sit do soutŊģe 

z dŢvodu nedostatku ¼toļnic. Ale i pŚesto nelen²me a vŊtġina ģen od 

srpna hostuje za Tym§kov, kde bude hr§t za 2. ligu.  

autor: Veronika VaŚekov§, 

pŚedsedkynŊ odd²lu 
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